## New Programmes in 2017/18—

## BA (Hons) in Business (Health Services Management), BSc (Hons) in Building Engineering and Management, and BSc (Hons) in Surveying

SPEED is committed to offering quality progression opportunities which are sought after by sub-degree graduates. As from the academic year of 2017/18, the School will further widen its range of top-up honours degree programmes leading to PolyU-SPEED awards in an effort to address the articulation needs of students in various disciplines.

Starting from the new academic year, the BA (Hons) in Business (Health Services Management) will be introduced within SPEED's existing BA (Hons) Scheme in Business. "With a rapidly ageing population, our community is facing a fast growing demand for medical and healthcare services. By imparting both business and health services management knowledge, the new programme aims to prepare students for a non-clinical profession in both institutional and community healthcare settings. In respect of articulation opportunity, this new programme will provide an additional pathway for sub-degree graduates in business management as well as healthcare disciplines," said Dr Jack Lo, Director of SPEED.

The healthcare workforce aside, talents in building and construction disciplines have always been in high demand in Hong Kong. With effect from 2017/18, the BSc (Hons) in Surveying and the BSc (Hons) in Building Engineering and Management will be leading to PolyU-SPEED awards after being transferred from PolyU Department of Building and Real Estate. As the core elements of the programmes will remain unchanged after the programme transfer, the existing recognition from professional bodies for the BSc (Hons) in Building Engineering and Management is expected to continue. Meanwhile, the BSc (Hons) in Surveying has already received accreditations from Hong Kong Institute of Surveyors (HKIS) and Royal Institute of Chartered Surveyors (RICS).

The BSc (Hons) in Surveying underpins surveying studies with the disciplines of economics, law, management and technology. Graduates will be able to take up positions in professions such as building surveying, quantity surveying, planning and development, and property and facilities management.

As for the BSc (Hons) in Building Engineering and Management, it aims to nurture students to become highlycompetent and professional building engineers. Students will be equipped with the knowledge and ability to contribute effectively to the management of largescale building projects and facilities.

"CPCE is devoted to providing a flexible '2+2' articulation pathway for sub-degree graduates to advance to bachelor's degree programmes. Supported by a team of highly-qualified and experienced academic staff, SPEED will continue to enhance its portfolio of top-up honours degree programmes leading to PolyU-SPEED awards to offer diversified articulation pathways," said Prof. Peter Yuen, Dean of CPCE.



## 2017/18學年新課程 —

商業(榮譽)文學士(醫務行政管理)、建築工程及管理學(榮譽) 理學士和地產及建設測量學(榮譽) 理學士

SPEED 一直致力為副學位畢業生提供優質 的升學途徑。2017/18學年,學院將開辦更 多可獲頒理大專業進修學院學銜的榮譽學士 學位銜接課程,藉以配合同學在不同學科領 域的升學需求。

由新學年開始, SPEED 將在現時的商 業(榮譽)文學士組合課程中增辦商業 (榮譽) 文學士(醫務行政管理)課程。 SPEED 院長羅文強博士説:「隨著人口迅 速老化,社會對醫療和護理服務的需求亦快 速增長。新課程將同時傳授商業和醫務行政 的知識,幫助同學日後投身院舍和社區健康 護理服務的非臨床專業職系。新課程將為商 業管理和健康護理課程的副學位畢業生,帶 來額外的升學途徑。」

除了健康護理人才外,本港屋宇建築及建造 業界亦一直求才若渴。自2017/18學年起,



SPEED將從理大建築及房地產學系接辦地 產及建設測量學(榮譽)理學士和建築工程 及管理學(榮譽)理學士課程,同學完成課 程後可獲頒理大專業進修學院學銜。課程轉 交予SPEED開辦後,其核心內容將保持不 變,因此建築工程及管理學(榮譽)理學士 課程預計將繼續獲得現有的專業團體認可; 而地產及建設測量學(榮譽)理學士課程已 獲得香港測量師學會和皇家特許測量師學會 的認可。

地產及建設測量學(榮譽)理學士課程除教 授測量學知識之外, 還涵蓋經濟、法律、管 理和科技等學科,幫助畢業生日後投身建築 測量、工料測量、規劃及發展和物業設施管

建築工程及管理學(榮譽)理學士課程則旨 在培育同學成為卓越和專業的建築工程師。 同學將具備管理大型建築工程項目和設施的 知識及能力。

CPCE 院長阮博文教授説: 「CPCE 提供靈 活的『2+2』的升學途徑,致力幫助副學 位畢業生升讀學士學位課程。SPEED教學 團隊擁有優良資歷和豐富經驗, 能夠支持學 院提供更多可獲頒理大專業進修學院學銜的 榮譽學士學位銜接課程,帶來多元化的升學 途徑。|